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TORPEDO SPORTRAAD d.d. 07/03/08 
 
Aanwezig: Peter J, Peter B, Peter T, Piet S, Johan W, Xavier, Jos C, Daniël VM, Luc D  
Verontschuldigd: Kristel, Nadia, Karine H., Karolien 
 

1. Verslag vorige sportraad d.d. 07/12/2007 

Het verslag wordt zonder meer goedgekeurd. 
 

2. Evaluatie voorbije clubduiken/duiklocaties 

De opkomst op de clubduiken blijft jammer genoeg bedroevend laag liggen… We 
zijn een relatief grote club met ongeveer 80 leden maar slagen er amper in om de 
laatste 6 maanden gemiddeld amper 5.5 leden (nog geen 10% van het potentieel) te 
zien opdagen op de clubduiken! Er kunnen diverse redenen aangehaald worden: 
mogelijks is (of was) er een probleem met de sfeer op de clubduiken, mogelijks 
zijn mensen tegenwoordig alleen maar geïnteresseerd in de clubduiken voor de 
proeven voor een volgend brevet en duiken ze nadien hoofdzakelijk buiten de club 
en/of alleen nog maar op vakanties, of mogelijks gewoonweg “geen goesting meer” 
in het duiken bij een aantal mensen, enz. ? Er zijn in het verleden reeds email-
bevragingen geweest bij de leden om te zien of en wat er v.b. zou moeten of 
kunnen bijgestuurd worden aan de duikkalender (momenteel 2 keer per maand 
sowieso steengroeven, en de 2 andere weekends zijn een mix van zout- en 
zoetwater), en ook bij de uitnodigingen voor de sportraad worden regelmatig 
suggesties gevraagd, maar er zijn nooit echt bruikbare dingen uit gekomen. De 
WDMN staat online, de deelnemerslijsten staan online (onder het motto, of de 
hoop, van “zien duiken doet duiken”), er worden telkens oproep/herinneringsemails 
rondgestuurd om in te schrijven, enz. maar misschien moet er actiever “komaan, 
wie gaat nog mee?” via persoonlijke contacten deelnemers geronseld worden ? Alle 
suggesties, van gelijk wie, voor het vergroten van de opkomst op de clubduiken zijn 
nog steeds meer dan welkom ! 
 

3. Opprebais / Dongelberg / kostendelend samen rijden / Put van Ekeren 

- De regeling/afspraken met “Pa Tienen” blijven lopen, de opkomst is de laatste 
tijd minder dan vorige winters, ondanks dat het gemiddeld genomen beduidend 
minder koud is dan vorige winters, maar ook in andere “Opprebais-clubs” blijkt 
om evenzeer onduidelijke redenen de opkomst wat minder hoog te zijn. 
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- “kostendelend samen rijden”: de regeling/overzichtstabel staat online, en is ook 
uitgeprint om bij de duikmap van de clubduiken te steken. 

- Juli/augustusduiken in de Put van Ekeren van 01/07 t.e.m. 28/08: de 
oproepbrief en inschrijvingsstrook voor wie een AVOS-vergunning (een nieuwe, 
of een verlenging omdat de vorige verlopen is) nodig heeft staat aanklikbaar op 
onze online WDMN. En er zal binnenkort een email in dit verband rondgestuurd 
worden. 

- “Pa Tienen” en zijn zoon Carlo hebben de toelating bekomen om duikactiviteiten 
te organiseren in de “rechtste” punt van Dongelberg (de “oude” put van 30 jaar 
geleden was de “linkse”). Die put is qua oppervlakte ongeveer 4-5 keer kleiner 
dan Opprebais en heeft een max. diepte van ruwweg 28m. De planning was de 
put open te stellen tegen begin april, maar o.a. een plaag van rode algen heeft 
ervoor gezorgd dat de opening naar latere nog te bepalen datum verschoven is. 

 

4. Zwembadsessies / opleidingen 

Deze topic sluit enigszins aan bij de problematiek van de beperkte opkomst op de 
clubduiken… gemiddeld zit er een 15 duikers (nog geen 20% van potentieel) in het 
zwembad, daar waar v.b. 10 jaar geleden we regelmatig met rond de 40 duikers in 
het zwembad “in twee rijen” langs de smalste kant moesten staan. Daniël merkte 
op dat tijdens de laatste zwembadsessies “er niet werd gelachen in het zwembad” 
en dit in vergelijking met vroeger, en dat is toch een teken aan de wand wat 
betreft het “plezier” (of gebrek aan) tijdens de zwembadsessies. Daarnaast is er 
ook de constante vraag/problematiek wat er voor nuttigs/interessants kan 
aangeboden worden aan v.b. de duikers die qua zwembadlessen reeds “klaar” zijn 
voor een bepaald brevet maar nog niet hun duiken en proeven in openwater hebben 
afgerond en dus ook nog niet kunnen beginnen aan de leskaarten voor een 
daaropvolgend brevet… en idem dito voor de duikers die geen plannen hebben voor 
een volgend brevet en eens een keertje iets anders willen doen dan lesgeven en/of 
conditietrainingen. Een aantal lesgevers melden ook het probleem van behoorlijk 
volle/overladen leskaarten zodat er amper tijd is om bepaalde onderdelen eens een 
keertje extra te doen of te herhalen bij duikers die daar wat problemen mee 
hebben, en hierbij aansluitend heb je dan de problematiek van “snellere” en 
“tragere” cursisten en het probleem van inhomogene lesgroepjes per leskaart. Er 
volgt een leuke geanimeerde discussie waar een aantal elementen uit voortkomen: 
- Er werd vroeger reeds gesteld dat de leskaarten best zouden worden opgesplitst 

in een luik A (vooral skills) en een luik B (vooral conditie) zodat er ruim tijd 
genoeg is om 1 luik af te werken en af te tekenen op de cursistenkaartjes, en als 
er tijd genoeg is om beide luiken af te werken is dat uiteraard ook prima. Op die 
manier hoeft er minder ‘frustratie’ en onduidelijkheid te zijn omwille van niet 
helemaal afgewerkte kaarten en is er meer ruimte voor herhaling en verdieping. 
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- Voor een aantal cursisten kan het nuttig en interessant zijn om te streven naar 
een meer “persoonlijke” begeleiding in de zin dat er hoofdzakelijk gewerkt wordt 
naar de nodige skills specifiek voor het zwembadexamen van het volgende brevet 
en dat er v.b. per cursist 1 (of eventueel met een backup) bepaalde lesgever 
wordt toegewezen die samen met de cursist zich richt op de proeven van het 
volgende zwembadexamen. Dit heeft heel wat voordelen omdat iedere cursist 
perfect op eigen tempo kan vorderingen maken en ook dat er 1 bepaalde lesgever 
is die de cursist 100% kent qua zwaktes en sterktes en zeer doelgericht op de 
zwaktes kan werken. Wij werken sinds jaar en dag met standaard leskaarten 
maar in heel veel duikclub werkt men succesvol met deze “persoonlijke” 
begeleiding. Daniël is hier een grote voorstander van en wil zich graag inzetten 
om dit systeem binnen Torpedo op de rails te zetten voor een aantal cursisten, in 
parallel met het klassieke systeem voor de andere cursisten zodat een grondige 
evaluatie mogelijk is. 

- Wat betreft de “wat doen we na/buiten de leskaarten ?” wordt opnieuw 
herinnerd aan een voorstel dat reeds jaren geleden (zie v.b. de sportraad van 
04/06/2004) aan bod is gekomen en waarbij er zowel in het zwembad als in 
openwater telkens rond 1 bepaald thema kan gewerkt worden. Eén (of een paar) 
perso(o)n(en) werken zo’n thema uit met alle nodige didactische en praktische 
hulpmiddelen voor in het zwembad (en desgevallend voor een vervolg in 
openwater) en dan kan er om de zoveel tijd zo’n specifiek thema aan bod komen. 
Mogelijke thema’s zijn v.b. kompasnavigatie, perfect trimmen en uitloden, 
droogpakduiken, werken met reeltjes, OSB, search & recover technieken en 
zoekpatronen individueel en in teamverband, optimaal gebruik van diverse ALV-
systemen, enz. enz. enz. 

 

5. Nieuwe WaDoeMeNaa 

De nieuwe WDMN voor de volgende 3 maanden wordt opgesteld. Voor Zeeland 
wordt rekening gehouden met de nieuwe geplande dijkwerken van de nv 
Zeeweringen, t.t.z. dit jaar zullen geen duiken mogelijk zijn op o.a. de Zoetersbout 
en de diverse duikstekken in Stavenisse. 
 

6. Varia 

- Peter T. herinnert er aan dat we in 2009 als duikclub 40 jaar bestaan, en één 
van de voorgestelde activiteiten was te proberen via de clubduiken in 12 
maanden tijd 40 verschillende duikstekken in Zeeland af te ronden ! We zouden 
hier best reeds in september 2008 mee beginnen en een realistische planning 
ifv o.a. de getijden enz. op te stellen… Luc D. zal alvast starten met een 
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overzicht op te stellen van de Zeeuwse duikstekken waar hij reeds gedoken 
heeft en aan te geven wat de duikmogelijkheden zijn qua kentering (alleen LW, 
HW en LW, of 24/7, enz.). Aanvullingen op deze lijst zeer zijn welkom (zie 
http://www.torpedo.be/Zeeland.xls).   

- Peter B. vraagt of er voldoende interesse is om één of meerdere Noordzeetrips 
te organiseren in 2008 en hierbij te proberen telkens een volledige (kleine) 
boot vol te krijgen van een 10-12 duikers. Het NELOS-Noordzeereglement 
stelt als minimum vereiste minimum 2*D, en wijzelf voegen daar de eis van 
minimum 100 openwaterduiken aan toe en uiteraard voldoende kader om volgens 
de NELOS-regels te kunnen duiken. Peter zal proberen in de periode midden 
juli tot eind augustus een paar data vast te leggen en dan kunnen de 
inschrijvingen starten. 

- Peter J. meldt dat er een “noodplan” is opgesteld voor/door het zwembad met 
o.a. de lijst van te contacteren personen bij bepaalde (hoofdzakelijk 
technische) problemen en een samenvatting van dit noodplan met 
telefoonnummers zal voorhanden zijn in de zwembadmap. Hij heeft n.a.v. dit 
“noodplan” ook een rvs “slaghout” gemaakt om daarmee ingeval van problemen op 
de metalen trappen te kunnen kloppen om zo aan de duikers onderwater het 
signaal te geven dat er iets is en dat ze onmiddellijk naar de oppervlakte 
moeten komen. 

 
 

Volgende sportraad: vrijdag 6 juni 2008, 20u30, clublokaal 


